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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 29. března 2017 v ČRo v 10.00 hod., zasedací 

místnost 425, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, Tomáš Kňourek, 

místopředsedové Rady ČRo, Petr Šafařík, Ervín Kukuczka, Miroslav Dittrich, Ivan 

Vodochodský, Michal Stehlík, členové Rady ČRo  

Omluveni: Ivan Tesař, člen Rady ČRo  

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:        René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 

Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ 

 

 

1. Zahájení 

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 15. 3. 2017 

 

3. VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – souhrnné info + témata pro přípravu 7. 

minitendru 

 

4. Setkání s vedením ČRo 10.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo; Josef Havel, 

ředitel kanceláře GŘ; Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 
  -   Příprava veřejné schůze 

  -  Různé 

 

5. Stížnosti a podněty posluchačů  

 

6. Příprava veřejné schůze  

 

7.  Různé – VZ na právní poradenství (úprava zakázky), veřejná prezentace analýzy 

k americkým volbám 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen.  

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 15. 3. 2017 – H. Dohnálková se omluvila za pozdní 

zaslání návrhu, k zápisu s upřesněním od P. Šafaříka již nebyly žádné připomínky. 

 

3) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – souhrnné info + témata pro přípravu 7. minitendru 

H. Dohnálková informovala o stavu zadání k 6. minitendru a vyzvala radní k dohodě na termínu 

veřejných prezentací, zejména analýzy k americkým prezidentským volbám, která byla Radě doručena 

v pondělí 27. 3.  Navrhla radním požádat vedení ČRo o zjištění čerpaných financí za dodané analýzy 

od začátku veřejné zakázky – kolik z celkového objemu bylo čerpáno celkově od začátku veřejné 

zakázky a kolik bylo čerpáno v letošním roce, s čímž radní souhlasili. Dále informovala o emailu od 

společnosti Focus, která měla dodat analýzu dle smlouvy do konce března tohoto roku, ve kterém 

oznamuje, že nebude moct dodržet termín a analýzu dodá zřejmě 13. 4. 2017. Navrhla dotázat se 
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vedoucího oddělení veřejných zakázek, co z toho pro dodavatele ze smlouvy vyplývá, popř. na výši 

penalizace.  

P. Šafařík odkázal na email, který zaslal všem radním, jednalo se o shrnutí několika analýz,a to nejen 

těch, které si rada zadávala, kde poukázal na disproporčnost zvaných hostů a novinářů z HN a 

společnosti Economia, tento problém se opakuje a navrhl obecně apelovat na ČRo, aby lépe dbal na 

vyváženost a pluralitu. Předal radním tři návrhy usnesení, k nimž proběhla debata, v závěru se radní 

shodli na textu tří usnesení na dnešní veřejnou schůzi. 

 

4) Setkání s vedením ČRo 10.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo; Josef Havel, ředitel 

kanceláře GŘ; Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 
-   Příprava veřejné schůze - R. Zavoral uvedl, že vedení rozhlasu nemá žádné další body jednání 

k plánovanému programu na dnešní veřejné schůzi. H. Dohnálková se dotázala, zda nebude GŘ 

informovat o prodeji zámku v Přerově nad Labem, R. Zavoral odpověděl – ze strany Středočeského 

kraje není nadále žádná známka zájmu účastnit se výběrového řízení, veřejná zakázka na prodej zámku 

bude vyhlášena dnes nebo zítra.  

H. Dohnálková poděkovala za součinnost při sestavování Výroční zprávy o činnosti ČRo za rok 2016, 

vedení rozhlasu budou dodány finální výtisky. Požádala vedení rozhlasu o zprostředkování informace 

ohledně čerpání financí VZ na analýzy pro Radu ČRo od počátku této zakázky až do současnosti, R. 

Zavoral přislíbil dodat potřebné informace. Dále informovala o prosbě dotázat se vedoucího oddělení 

veřejných zakázek, J. Hanibala, na smlouvu se společností Focus, která připravuje pro radu jednu 

z analýz a informovala Radu, že nedodá zakázku v plánovaném termínu.  

S J. Hanibalem by také ráda dohodla vypsání nové veřejné soutěže na právní poradenství pro Radu 

ČRo, s kolegy projde návrhy na nové znění zakázky, které bude zasláno v kopii i řediteli kanceláře GŘ 

J. Havlovi.  

R. Zavoral informoval radní, že v rámci zákonné povinnosti budou na webových stránkách zveřejněny 

podle zákona o registru smluv smlouvy ČRo včetně smluv na analýzy, které byly vypracovány pro 

potřeby Rady ČR.  

T. Kňourek připomněl stížnost jedné z posluchaček z minulého roku, která poukazovala na výročí 

okupace 15. 3. 1939, kterému se rozhlas v minulém roce příliš nevěnoval, Rada formou usnesení 

požádá rozhlas o monitoring vysílání k tomuto výročí v letošním roce.  

 - Různé - R. Zavoral informoval o aktualizaci podpisového řádu, novela vejde v platnost od 1. 4. 

2017.   

Dále referoval o pracovně právním sporu v rámci ČRo, o dalším vývoji bude Radu informovat.  

R. Zavoral informoval o plánované návštěvě ČRo senátorem J. Oberfalzerem a dalších senátorech a 

tlumočil přání setkat se i s Radou ČRo, proto požádal o termíny, které by radním vyhovovaly. Rada se 

shodla na termínech 12. 4. v 11.00 hod, nebo 19. 4. v 13.00 hod. 

 

5) Stížnosti a podněty posluchačů  - J. Vejvoda informoval o stížnostech připravených na dnešní 

veřejnou schůzi, ke kterým připravil návrhy odpovědí, radní se shodli na tom stížnost pana L. Lukavce 

zařadit na příští veřejnou schůzi.  

 

6) Příprava veřejné schůze – H. Dohnálková zopakovala body programu na dnešní veřejnou schůzi, 

radní se shodli na textu usnesení k žádosti o zanalyzování vysílání ČRo k výročí začátku okupace 

v roce 1939 a do programu byla dále zařazena tato tři usnesení k vysílání ČRo: 

 

a) Rada Českého rozhlasu s odkazem na zjištění nezávislých odborných analýz, jejichž vznik 

iniciovala, vyzývá vedení Českého rozhlasu, aby  ČRo při výběru respondentů ve zpravodajství 

a publicistice lépe zajišťoval vyváženost a pluralitu, jak je to stanoveno Kodexem Českého 

rozhlasu a zákonem o Českém rozhlasu. 

 

b) Rada Českého rozhlasu doporučuje vedení ČRo, aby tematické priority zpravodajství ČRo 

v roce 2017 lépe korespondovaly s aktuálním závažným domácím i světovým děním. Jedná se 

například o adekvátní a průběžnou pozornost věnovanou důležitým ekonomických, sociálních a 

politicko-ekonomických tématům majícím i mezinárodní, unijní (EU) nebo globální rozměr. 
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c) Rada ČRo s odkazem na své usnesení 94/16 a na analytický materiál předložený vedením ČRo 

23. 2. 2017 k mediálnímu obrazu návrhů zdanění finančních náhrad církevních restitucí a 

k souvisejícím tématům konstatuje, že analytický materiál ČRo  neobsahuje odpovídající 

závěry.  Rada ČRo vyzývá  vedení ČRo, aby do 20. 4. 2017 předložilo Radě ČRo doplněnou 

analýzu a také své stanovisko. 

 

P. Šafařík poprosil, aby na veřejné schůzi nebyla součinnost ČRo s přípravou výroční zprávy Rady 

ČRo o činnosti ČRo za rok 2016 chválena superlativně, protože radním k tomu byly letos v únoru 

z ČRo zaslány výsledky evaluace (neveřejné, vypracované na zadání ČRo), která se týkala nikoliv 

roku 2016, ale roku 2015. 5. část výroční zprávy (Plnění veřejné služby) navržená Českým rozhlasem 

odkazovala téměř výlučně na neveřejnou evaluaci programu, pomíjela zjištění nezávislých analýz a 

celkově byla pojata jako mnohonásobná sebechvála ČRo. Bylo proto velmi náročné 5. část VZ 

přepracovat.  

 

7) Různé – VZ na právní poradenství (úprava zakázky), veřejná prezentace analýzy k americkým 

volbám, H. Dohnálková do pátku 31. 3. pošle pozměněné znění veřejné zakázky na právní služby pro 

potřeby Rady ČRo, zakázka bude zřejmě znovu vypsána samostatně, je tedy na radních určit termín a 

nové znění.  

Termíny veřejných prezentací – H. Dohnálková požádala P. Šafaříka o jejich moderaci a navrhla 

termín 12. 4. po jednání předsednictva Rady ČRo, P. Šafařík navrhl ještě počkat, koncem týdne by 

měly být doručeny další analýzy a v jednom termínu prezentovat vždy 2 analýzy. Závěrem byl 

dohodnut termín veřejné prezentace kolektivu dr. Sedlákové – Analýza amerických prezidentských 

voleb roku 2016 12. 4. 2017 od 15.00 hod. v Galerii Vinohradská, tajemnice Rady zajistí rezervaci. 

Vzhledem ke schvalování Výroční zprávy o hospodaření ČRo za rok 2016 byly stanoveny na žádost 

DK termíny jednání Rady na červenec a srpen tohoto roku:  12. 7. a 26. 7., 16. 8. a 30. 8. 

H. Dohnálková a M. Dittrich informovali radní o prvním jednání nové dozorčí komise, T. Kňourek 

uvedl, že se bude účastnit dalších jednání DK a požádá o zapracování změny ve volebním řádu Rady, 

při poslední volbě DK byl zjištěn nedostatek, který je nutno odstranit.  

P. Šafařík se dotázal na příčinu problému na webových stránkách Rady, kdy nebylo možno zobrazit 

starší zprávy v oddílu Tiskové zprávy, tajemnice uvedla, že šlo o technický problém, kdy přístup na 

další stránky oddílu byl nefunkční.  

 

 

Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2017: 

 

duben   12. 4.  13.00 jednání předsednictva   + 15.00 veřejná prezentace  

  26. 4.  10.00 jed. předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

květen   17. 5.  13.00 jednání předsednictva     

              31. 5.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

červen   14. 6.  13.00 jednání předsednictva     

              28. 6.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze  

 

červenec 12. 7.  13.00 jednání předsednictva     

26. 7   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

srpen  16. 8.  13.00 jednání předsednictva     

30. 8.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 


